
Memo
Aan : Raadsfractie CDA
Van : Stef Meulenbeld
Datum : 22 december 2020
Betreft : Technische vragen CDA d.d. 18 december 2020 inzake

  beleidsuitgangspunten kleinschalige hernieuwbare energie

Geachte leden van de fractie van het CDA, 
Geachte leden van de raad,

Vooraf: 
De vragen zijn gericht aan het college, maar in het algemeen technisch van aard. In overleg met de 
portefeuillehouder, zijn de vragen ambtelijk beantwoord.

1. Kan het College aangeven waarom er een verschil is gemaakt tussen de publicatie op de 
gemeentelijke website (voorontwerpbestemmingsplan Buitengebied 2019) en het gestelde in 
de “Beleidsuitgangspunten kleinschalige hernieuwbare energie”?

Antwoord:
In het voorontwerpplan Buitengebied Westerveld 2019 is (in artikel 74 lid d) een ruime 
afwijkingsmogelijkheid opgenomen voor windmolens tot 15 meter ashoogte ‘binnen het 
bouwvlak van een bestaand bedrijf’. De definitie van een ‘bestaand bedrijf’ is hierbij nog niet 
verder uitgewerkt. Dit voorontwerpplan is in de zomer van 2019 ter inzage gelegd voor 
inspraak maar op dit moment nog niet verder in procedure genomen.  
In de loop van 2020 zijn er bij ons college enkele conceptaanvragen voor kleine windmolens 
op agrarische bedrijven binnengekomen. Daar kwam de motie van de raad op 10 november 
2020 bij. Het college heeft ervoor gekozen om in de beleidsuitgangspunten eerst de huidige 
vraag naar kleine windmolens bij agrarische bedrijven te faciliteren. Het mogelijk maken van 
kleine windmolens bij alle mogelijke bedrijfsbestemmingen in het buitengebied (niet-
agrarisch, recreatie, horeca e.d.) heeft een grotere impact op het landschap van de gemeente 
Westerveld. Dit vraagt om meer vooronderzoek en een nadere afwegingskader per 
bedrijfssoort. 

2. Zijn de onderzoeken van fabrikanten naar vleermuizen en vogels waarbij geen significante 
negatieve effecten voor de vogels en vleermuizen als gevolg van de door hen geleverde kleine 
windmolens/windturbines aangetoond worden voor de gemeenteraad beschikbaar?

Antwoord:
Voor zover ons bekend hebben fabrikanten van kleine windturbines geen eigen onderzoek 
gedaan naar de gevolgen voor vogels en vleermuizen.  Uit de door uw fractie meegestuurde 
onderzoeken (uit 2017 en 2019) blijkt wel dat er op dit punt tot nu toe nog weinig 
onderzoeksresultaten bekend zijn.



Tijdens het raadsdebat op 15 december is door de wethouder verwezen naar een recente 
ruimtelijke onderbouwing van bureau Witteveen en Bos voor het plaatsen van een kleine 
windturbine.  Zie https://www.renswoude.nl/bestuur-organisatie/agenda-
vergaderingen_41762/agenda/raadscommissie_32020/1ruimtelijkeonderbouwingwittenoordse
weg6pdf_4862243.pdf
In deze onderbouwing wordt in paragraaf 4.6 geconcludeerd dat het verstoringsaspect van 
kleine windturbines (< 18 meter ashoogte) voor vogel en vleermuizen te verwaarlozen valt 
en dat daarom geen nader onderzoek naar flora en fauna noodzakelijk is. 

3. Kan het College aangeven wat de technische of juridische argumenten zijn om geen onderzoek 
te laten doen respectievelijk verplicht te stellen alvorens vergunning tot plaatsing van een 
kleine windmolen / turbine te geven?

Antwoord: 
In de huidige beleidsuitgangspunten wordt in paragraaf 2.6 onder punt 4 voorgeschreven dat 
voldaan moet worden aan de regels van de Wet natuurbescherming en de daaruit volgende 
voorwaarden. 
Hieruit volgt dat per aanvraag ook verplicht aangetoond moet worden dat er geen significante 
negatieve effecten voor vogels en vleermuizen optreden als gevolg van de te plaatsen kleine 
windturbine. Het hangt van de locatie af of er volstaan kan worden met een verwijzing naar 
bestaande onderzoeken of dat een geheel nieuw veldonderzoek moet worden uitgevoerd. Dit 
kan het geval zijn bij een ligging direct naast een natuurgebied. 
In dat laatste geval zullen de kosten van dit onderzoek voor de aanvrager zijn. 

4. Is het wellicht nog te prematuur de bedoelde Beleidsuitgangspunten reeds op 22 december 
2020 in stemming te brengen?

Antwoord: 
Technisch-inhoudelijk is hierop geen antwoord te geven. Dit is een vraag voor tijdens het 
politiek debat.

Voor nu, vertrouw ik er op uw vragen hiermee voldoende te hebben beantwoord.

Met vriendelijke groet

S.V. Meulenbeld,
beleidscoördinator
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